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ZÁPISNICA 

z 17. zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Rimavská Baňa, 
ktoré sa konalo dňa 05.02.2025 (streda) o 17.00 hodine 

v zasadacej miestnosti na poschodí Obecného úradu v Rimavskej Bani 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
Miesto konania: zasadačka Obecného úradu Rimavská Baňa 
 
Program rokovania: 
1. a) Otvorenie 

b) Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
2. Schválenie programu zasadnutia obecného zastupiteľstva 
3. Voľba návrhovej komisie 
4. Kontrola uznesení 
5. Voľba na funkciu hlavného kontrolóra obce Rimavská Baňa 
6. Protest prokurátora proti VZN č. 4/2020 o pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky 

služieb na území obce Rimavská Baňa  
7. Návrh VZN o ustanovení pravidiel času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území 

obce Rimavská Baňa 
8. Návrh VZN o určení výšky príspevku v materskej škole a v školských zariadeniach zriadených 

obcou Rimavská Baňa 
9. Návrh VZN o určení spádovej materskej školy zriadenej obcou Rimavská Baňa 
10. Správa nezávislého audítora k 31.12.2023 
11. Slávnostné pásmo k 175. výročiu úmrtia Juraja Palkoviča v spolupráci s Gemersko-

malohontským osvetovým strediskom  
12. Investičné projekty obce a zdroje ich financovania v roku 2025  
13. Rekonštrukcia kotolne obecného úradu 
14. Vybudovanie elektrickej prípojky  
15. Opakovane roztrieľané svetlo verejného osvetlenia a obecný rozhlas na Kraskovskej ulici 
16. Kúpne zmluvy verejných obchodných súťaží 
17. Ústne pojednávanie o povolení trhacích  prác  veľkého a malého rozsahu  v dobývacom priestore 

Rimavská Baňa  
18. Interpelácie poslancov 
19. Záver 

 
K bodu 1 a) 

Sedemnáste zasadnutie obecného zastupiteľstva vo volebnom období 2022–2026, konané 
5. februára 2024 o 17:00 hod., zvolala a viedla starostka obce Mgr. Elena Polóniová v súlade s § 12 
ods. 1 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení. Informovala, že zasadnutie je verejné a zúčastniť 
sa ho môže ktokoľvek. 

Pozvánka s programom bola vopred doručená poslancom a oznámená verejnosti prostredníctvom 
miestneho rozhlasu, SMS správ, úradnej tabule a webovej stránky obce. Konštatovala, že na začiatku 
zasadnutia bolo prítomných 6 poslancov z počtu 7. Od otvorenia rokovania bolo obecné zastupiteľstvo 
uznášaniaschopné. Poslankyňa Mgr. Dovalová sa vopred za neprítomnosť ospravedlnila.  

Privítala aj prítomnú hlavnú kontrolórku obce Ing. Fabovú. 
 
K bodu 1 b) 

Za zapisovateľku zápisnice bola určená Ing. Jana Oravcová. Overovateľmi zápisnice a uznesení boli 
navrhnutí a schválení prítomní poslanci Ján Račák a Peter Rapčan. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 257/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 2  
Starostka predložila návrh programu 17. zasadnutia obsahujúci 18 bodov.  
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Po absolvovaní pracovného stretnutia s pracovníčkou GM OS Rimavská Sobota navrhla doplniť 
rokovanie o bod 11 Slávnostné pásmo k 175. výročie úmrtia Juraja Palkoviča v spolupráci s Gemersko-
malohontským osvetovým strediskom. 

Poslanci nemali ďalšie návrhy na doplnenie a zmeny programu. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 258/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
 

K bodu 3 
Starostka obce navrhla schváliť za členky návrhovej komisie na predkladanie uznesení na 

schvaľovanie poslankyne Ing. Janu Alcnauerovú a Igora Bagačku.  
Návrh bol poslancami jednohlasne schválený. 

Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 
K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 259/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
 

Ing. Jana Alcnauerová následne predniesla k už prerokovanému bodu 1 b) a 2 návrhy znenia 
uznesení a vyzvala ostatných poslancov k hlasovaniu. 

 
K bodu 4 

Starostka obce vyhodnotila plnenie uznesení z predchádzajúcich zasadnutí a informovala o stave 
ich realizácie. 

Uznesením č. 250/22024 – schválené rozpočtové opatrenie č. 2/2024 - uznesenie splnené – 
rozpočtové opatrenie bolo v zmysle rozpočtových pravidiel v roku 2024 zapracované. 

Uznesením č. 251/2024 – schválenie rozpočtu obce na rok 2025 a prognózu rozpočtu na roky 2026, 
2027 - uznesenie splnené –rozpočet bol prijatý a dňa 17.12.2024 zverejnený na úradnej tabuli obce.  

Uznesením č. 252/2024 – schválenie kúpnej zmluvy medzi obcou a fi BSS energy, s.r.o.  – 
uznesenie splnené – Kúpna zmluva č. 2/2025 o predaji pozemku „záhumienky“ bola uzatvorená 
28.1.2025, zverejnená 29.1.2025 s kúpnou cenou 13 383 €. Návrh na vklad bol podaný avšak vzhľadom 
na nefunkčnosť katastra nehnuteľností je návrh na vklad v procese zapisovania.  
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 260/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
 
K bodu 5  

Starostka obce vyzvala personalistku a členku komisie Ing. Janu Oravcovú, aby informovala 
poslancov o priebehu vyhláseného výberového konania. 

Ing. Oravcová informovala, že funkčné obdobie hlavnej kontrolórky Ing. Oľgy Fabovej končí 
28.02.2025. Na základe uznesenia č. 237/2024 bolo vyhlásené výberové konanie na nového hlavného 
kontrolóra s účinnosťou od 1.3.2025 s pracovným úväzkom 0,1. 

Komisia v zložení starostky, zástupkyne starostky a personálnej pracovníčky dňa 22. januára 2025 
preskúmala splnenie kritérií a vyhodnotila doručené prihlášky. Do stanoveného termínu (17. januára 
2025) bola doručená jediná písomná prihláška, a to od Ing. Oľgy Fabovej, ktorá bola pozvaná na 
zasadnutie. Voľba hlavného kontrolóra sa uskutoční tajným hlasovaním v súlade s vyhlásením 
výberového konania. 

Starostka následne vyzvala kandidátku, aby sa predstavila. 
Ing. Oľga Fabová sa predstavila a uviedla, že výkon funkcie hlavného kontrolóra je náročný, keďže 

si vyžaduje dôsledné dodržiavanie právnych predpisov súvisiacich s fungovaním samosprávy. Vo 
funkcii pôsobí už dlhé roky, vrátane obdobia predchádzajúceho vedenia obce, a má skúsenosti aj z 
iných obcí. Priznala, že pôvodne neplánovala opätovne kandidovať, keďže ide o zodpovednú a náročnú 
prácu. Napriek tomu sa rozhodla pokračovať, keďže spolupráca s obcou bola veľmi dobrá a obec sa 
aktívne venuje rozvoju a zlepšovaniu života obyvateľov. Zdôraznila, že všetky procesy v Rimavskej 
Bani prebiehajú transparentne a v súlade s platnými predpismi, čo považuje za kľúčové pri rozhodnutí 
opätovne kandidovať. Uviedla, že v menších obciach nie je o túto pozíciu veľký záujem, no funkcia 
hlavného kontrolóra je zákonnou povinnosťou každej obce a mesta. Preto sa rozhodla uchádzať sa o 
opätovné zvolenie, aby mohla naďalej poskytovať odbornú pomoc obecnému zastupiteľstvu, starostke 
a zamestnancom obce pri zabezpečovaní správneho a transparentného rozhodovania. 
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Starostka ocenila jej rozhodnutie kandidovať, keďže je si vedomá, že v iných obciach pozícia 
hlavného kontrolóra často zostáva neobsadená. Záujem o túto funkciu dlhodobo klesá, čo predstavuje 
problém, keďže zákon ukladá obciam povinnosť mať hlavného kontrolóra.  

Starostka obce vyzvala prítomných poslancov na podanie otázok pre kandidátku. Po ukončení 
diskusie kandidátka opustila rokovaciu miestnosť a obecné zastupiteľstvo pristúpilo k tajnej voľbe 
hlavného kontrolóra. Priebeh voľby bol nasledovný. Poslanci obdržali hlasovacie lístky, ktoré po 
vyplnení vložili do volebných obálok. Hlasy následne prevzala volebná komisia, ktorá otvorila obálky, 
sčítala hlasy a vyhotovila Zápisnicu výberového konania. Výsledok hlasovania verejne oznámila 
poslankyňa Ing. Jana Alcnauerová, ktorá zároveň predložila návrh uznesenia. Ing. Oľga Fabová získala 
6 z 6 platných hlasov a bola opätovne zvolená do funkcie hlavného kontrolóra. 

Na záver tohto bodu starostka obce informovala, že funkčný plat hlavnej kontrolórky obce v úväzku 
0,1 je v súlade s § 18c zák. č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v z. n. p. vo výške 184 Eur, ktorý je 
určený súčinom základnej priemernej mesačnej mzdy zamestnanca v národnom hospodárstve za rok 
2013 a násobku koeficientu podľa počtu obyvateľov v obci. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 261/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
 

K bodu 6 
Starostka obce v tomto bode informovala, že dňa 4.11.2024 bolo obci doručené oznámenie 

prokurátora o vykonaní previerky všeobecne záväzného nariadenia č. 4/2020 (ďalej len „VZN“) o 
pravidlách času predaja v obchode a času prevádzky služieb na území obce Rimavská Baňa. Po jeho 
preštudovaní vydal prokurátor dňa 17.12.2024 protest, v ktorom požaduje úpravu viacerých 
ustanovení, najmä v časti týkajúcej sa kompetencií na kontrolu a ukladanie sankcií, povinností ktoré 
boli stanovené nad rámec zákona. V § 5 predmetného VZN bolo identifikovaných deväť sporných 
odsekov ktorými sme kompetencie obce navýšili nad rámec zákona čo nie je správne. 

Hlavná kontrolórka Ing. Oľga Fabová uviedla, že prokuratúra systematicky preveruje VZN 
samospráv a každý rok sa zameriava na konkrétnu oblasť. Podobné úpravy nariadení boli vyžadované 
aj v iných obciach a mestách. 

Starostka pripomenula, že toto VZN bolo prijaté v roku 2020 na základe požiadavky prokurátora, 
kedy sme prijímali päť obligatórnych VZN obce, ktoré spracúvali interne poslanci OZ.  

Poslanci rozhodli zrušiť VZN obce Rimavská Baňa č. 4/2020 a pristúpili k nasledujúcemu bodu 
rokovania o prijatí nového znenia VZN.  
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 262/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
 

K bodu 7 
V nadväznosti na predchádzajúci bod ktorým sme zrušili VZN v tomto bode rokovania bol 

predložený nový návrh VZN o ustanovení pravidiel času predaja v obchode a času prevádzky služieb 
na území obce Rimavská Baňa, ktorý vypracovala externá spoločnosť MOAD, ktorá poskytuje právno-
aplikačnú pomoc pre samosprávy pod vedením JUDr. Jurčovej.  

Starostka obce upozornila, že nový návrh je jednoduchší a neobsahuje ustanovenia, ktorými si obec 
v pôvodnom VZN neoprávnene rozšírila svoje kompetencie nad rámec zákona, čo bolo predmetom 
protestu prokurátora. 

Aktuálny návrh, spracovaný externou spoločnosťou MOAD, je jednoduchší a zosúladený s 
legislatívou. Základné pravidlo ostáva nezmenené – čas predaja od 6:00 do 22:00. Návrh VZN 
obsahuje iba 8 paragrafov, pričom jediným konkrétnym ustanovením je určenie času predaja. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 263/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
 

K bodu 8 
V tomto bode poslanci prerokovali Návrh VZN o určení výšky príspevku v materskej škole 

a školských zariadeniach zriadených obcou Rimavská Baňa. Starostka obce informovala, že po 
schválení VZN č. 5/2024 z novembra, došlo k chybe pri aplikácii súm v schválenom nariadení. V texte 
nebol uvedený údaj o schválenej sume 1,70 € na režijné náklady v školskej jedálni pre dospelých 
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stravníkov, čo znemožnilo školskej jedálni výber príspevku. Podľa prijatia má dospelý stravník, 
prispievať na obed sumou 2 € za potraviny, pričom k tejto sume sa má pripočítať 1,70 € na pokrytie 
režijných nákladov. Celková cena stravného pre dospelého stravníka tak predstavuje 3,70 €. Nový návrh 
VZN túto chybu opravuje a stanovuje správne výšky príspevkov schválené poslancami v novembri 2024. 

Poslanci obecného zastupiteľstva následne jednohlasne schválili uznesenie o prijatí nového VZN. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 264/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
 
 

K bodu 9 
Starostka obce v tomto bode uviedla, že prijatie tohto VZN reaguje na legislatívne zmeny platné od 

1.1.2025, podľa ktorých je financovanie materských škôl zabezpečené zo štátneho rozpočtu a už nie z 
rozpočtu obce. V súlade s § 3 návrhu VZN sa materská škola, ktorá je organizačnou zložkou Základnej 
školy s materskou školou Rimavská Baňa, určuje ako spádová materská škola pre deti s trvalým 
pobytom v obci Rimavská Baňa, kde plnia povinné predprimárne vzdelávanie. 

Poslanci OZ nemali žiadne výhrady a znenie VZN č. 3/2025 jednohlasne schválili. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 265/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
 
K bodu 10 

Starostka obce predniesla správu nezávislej audítorky Ing. Kataríny Karczágovej o výsledkoch 
auditu účtovnej závierky obce za rok 2023. Informovala obecné zastupiteľstvo, že obec má povinnosť 
každoročne podrobiť svoje účtovníctvo nezávislému auditu, ktorý aj tento rok vykonala p. Karczágová. 

V správe audítorka upozornila na jednu nedostatok, a to nepreukázané zvýšenie hodnoty pozemkov 
o sumu 5 910,20 €, ktoré nebolo podložené preukázateľnými dokladmi a ocenením majetku. Citácia 
zo správy:"Obec v roku 2023 vykonala inventarizáciu pozemkov a o sumu 5 910,20 € navýšila stav 
hodnoty pozemkov, avšak zvýšenie nie je deklarované žiadnym preukázateľným dokladom a ocenením 
majetku. Účtovná jednotka vykonala zápisy cez interné doklady, avšak tieto nie sú vytlačené, nie je na 
nich podpis účtovného prípadu a chýba odvolávka na pôvodný doklad, ktorý bol opravovaný." 

Starostka konštatovala, že okrem uvedeného nedostatku boli všetky ostatné náležitosti v audite v 
poriadku. Internou kontrolou bolo zistené, že pri evidencii majetku dochádzalo k úpravám bez jasného 
zaznamenania konkrétnych zmien. V roku 2023 bola vykonaná synchronizácia evidovaného majetku 
v účtovnom systéme s reálnym stavom podľa listov vlastníctva. Účtovníčka obce realizovala úpravy, 
avšak nebolo možné spätne identifikovať, v ktorých položkách boli vykonané. 

Starostka obce informovala, že v roku 2024 plánujeme audit celého evidovaného majetku, pričom 
zavedieme tlačené majetkové karty, aby boli všetky zmeny riadne zaznamenané. 

Hlavná kontrolórka obce odporučila systematické evidovanie zmien priamo v elektronických 
kartách majetku. 

Starostka pripomenula, že do roku 2016 obec nemala ucelenú evidencia majetku a počas troch 
volebných období sa vystriedali dve účtovníčky. Teraz sa zavádza systém majetkových kariet, kde 
budú všetky zmeny jasne zaznamenané. Ďalej formovala, že od januára 2025 obec prechádza na nový 
účtovný program URBIS, ktorý po 20 rokoch nahradí doterajší systém REMEK. Nový program 
integruje účtovníctvo, mzdy a dane, čo zabezpečí efektívnejšie a prehľadnejšie spracovanie údajov. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 266/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
 

K bodu 11 
Tento bod bol do programu zaradený ako doplnený. Starostka obce informovala o stretnutí s 

pracovníčkou Gemersko-malohontského osvetového strediska navštívila Rimavskú Baňu s návrhom 
usporiadať slávnostný program k 175. výročiu úmrtia rodáka Juraja Palkoviča, ktoré pripadá na 13.6 
2025. Väčšinu programu zabezpečí osvetové stredisko, obec poskytne priestory a zabezpečí catering. 
Do podujatia by sa mala zapojiť aj ZŠ s MŠ Juraja Palkoviča. Podujatie je plánované v druhej polovici 
mája, predbežne okolo 16. mája, pričom presný termín bude ešte dohodnutý. 
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Ďalej informovala, že pôvodne sa uvažovalo o konaní podujatia v kultúrnom dome, kde sa 
nachádza pamätná tabuľa Juraja Palkoviča. Vzhľadom na plánovanú rekonštrukciu strechy KD, ktorej 
verejné obstarávanie bolo už vyhlásené a práce sa začnú s predpokladom približne v marci, nebude 
možné podujatie uskutočniť v týchto priestoroch. Financovanie podujatia bude zabezpečené tak, že 
osvetové stredisko pokryje program a obec poskytne bezplatne priestory a zabezpečí catering. 

Poslanci obecného zastupiteľstva návrh spolupráce schválili a vyjadrili podporu podujatiu, ktoré 
prispeje k pripomenutiu významnej osobnosti obce. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 267/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
 
K bodu 12 

Starostka obce v tomto bode informovala o neinvestičných a investičných projektov obce 
a zdrojoch ich financovania. Starostka obce informovala o úspešne zúčtovaných dotáciách za rok 2024 
a o aktuálnych žiadostiach na rok 2025: Dotácia z BBSK – úspešne zúčtovaná bola dotácia na 
„Stretnutie rodákov 2024“, na rok 2025 obec podala žiadosť na projekt „Juniáles 2025 – Zábava medzi 
planétami“. Dotáciu z DPO SR pre DHZO Rimavská Baňa sme úspešne zúčtovali. Ďalej projekt 
„Kapitola novej knižnice: Nákup kníh pre každú generáciu“ s podporou FPU – projekt v realizácii, 
získaná podpora 1 500 €, spoluúčasť obce 166,70 €. Po akvizícií a vyčerpaní dotácie prebehne jej 
zúčtovanie. Projekt plánujeme podať aj v rámci výzvy na rok 2025. Ďalší realizovaný projekt „Šijeme 
kultúru“ finančná podpora 5 000 € s cieľom podpory tradičnej kultúry a zručností, realizované boli 
kurzy šitia pre tri skupiny žien (9 kurzov, každá po 3 lekciách), zakúpené šijacie multifuknčné stroje 
(Overlock ak Coverlock stroje), látky a zabezpečené lektorské služby. Aj šitie rómskych folklórnych 
krojov. Pred dokončením je zúčtovanie a zabezpečenie publicity projektu. Tento projekt starostka obce 
zhodnotila ako veľmi úspešný s pozitívnou odozvou. Ďalšie prebiehajúce dlhodobé projekty: „Miestna 
občianska a preventívna služba“ – zamestnávanie 5 pracovníkov pre poskytovanie asistenčných 
služieb MOaPS. „Terénna sociálna práca a komunitné centrá“ – zamestnávanie 3 pracovníkov 
poskytujúc sociálne služby v Komunitnom centre. „Chránené pracovisko“, obec získava príspevok na 
úhradu prevádzkových nákladov zriadeného pracoviska.  

Medzi investičné projekty plánované a realizované patrí „Rekonštrukcia fary na návštevnícke 
centrum Gotickej cesty“  ktorá bola podaná 31. decembra 2024 o 22:00. Proces doplnenia žiadosti prebieha 
postupne. 27. januára 2025 – sme zosúladili rozpočty, pričom interiérová expozícia, elektroinštalácia, 
stavebná časť, ZTI, vykurovanie a vzduchotechnika bola zaradená do jedného rozpočtu/dokumentu. 31. 
januára 2025 – doplnenie merateľného ukazovateľa PSKPO016 (celková podlahová plocha novej alebo 
rekonštruovanej verejnej budovy), pričom bolo potrebné zosúladiť údaje s projektovou dokumentáciou. Po 
schválení ŽoNPF a oprávnenosti výdavkov bude nasledovať podpis zmluvy o NFP a verejné obstarávanie, 
ktoré sa rozdelí na stavebnú časť, expozíciu a exteriér. Po ukončení obstarávania sa pristúpi k realizácii 
projektu. Aktuálne sa čaká na ďalšie usmernenia k určeniu merateľného ukazovateľa podlahovej plochy od 
hlavného projektanta kancelárie Ing. Zsolt Papp. Rozpočet: Rozpočet projektu: Stavebné práce: 
382 821,98 € bez DPH/470 871,04 € s DPH, interiérové vybavenie: 146 383,43 € bez DPH/180 051,61 € 
s DPH, projekt ráta aj s rezervou: 19 141,00 € bez DPH/23 543,55 € s DPH na nepredvídané výdavky počas 
realizácie stavebných prác. 

Starostka zdôraznila, že na tomto projekte pracuje od roku 2016. Hoci niektorí nemusia v súčasnosti 
vidieť jeho význam, v budúcnosti sa z tohto miesta stane dôležitý priestor pre rozvoj turizmu nielen v 
Rimavskej Bani. 

Ďalším investičným projektom je „Rekonštrukcia chodníka v Rimavskej Bani s doplnením 
priechodu pre bezpečný pohyb peších popri ceste I. triedy“. Starostka informovala, že proces 
schvaľovania bol zdĺhavý. Projekt bol podaný v 8/2024, pričom doplnenie požiadaviek v rámci konania o 
ŽoFP prišlo pred sviatkami. Žiadosť musela byť v súčinnosti s projektantom upravená – požadovali 
skrátenie rekonštruovanej časti po bývalý mlyn, hoci pôvodne bola plánovaná až po koniec zastavanej časti 
obce. Projekt zahŕňa nielen výmenu povrchu, ale aj riešenie odvodnenia, preto bola podaná žiadosť o 
navýšenie finančných prostriedkov nad rámec benchmarku na finančný limit t.j. 151 €/m2 + 25 %. Celkové 
náklady na rekonštrukciu predstavujú podľa rozpočtu projektanta 176 687 €, pričom maximálny limit po 
úprave m2 zrekonštruovanej plochy je 85 388 €. Výška spolufinancovania bude závisieť od výsledku 
verejného obstarávania. Konštatovala, že stavebné konanie bolo komplikované, pričom chýbalo povolenie 
od SPP z dôvodu špecifických podmienok úpravy projektovej dokumentácie, čo predĺžilo proces 
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schvaľovania. Ďalší postup bude závisieť od výsledkov verejného obstarávania a dostupných finančných 
zdrojov. 

Ďalším projektom v štádiu rozpracovanosti je projekt „Obnova národnej kultúrnej pamiatky – pamätný 
dom Juraja Palkoviča“. Starostka informovala o získaných finančných prostriedkoch na obnovu 
pamätného domu Juraja Palkoviča, ktoré sú z poskytnutej Dotácie na individuálne potreby obcí 2024 z 
výjazdového rokovania vlády obec má schválených 7 000 € z výzvy NRO č. 2 na rok 2025 máme 
schválených 46 000 €. Tento týždeň sme začali proces verejného obstarávania vyhlásené bolo 4. februára 
2025 s termínom podania ponúk do 11. februára 2025 do 9:00 hod. Verejným obstarávateľom je CPK 
Veľký Krtíš. Vyhodnocovanie ponúk prebehne 11. februára 2025 o 9:15 hod. vo Veľkom Krtíši. Oslovené 
boli štyri dodávateľské firmy. Výsledok VO určí ďalší postup realizácie obnovy tejto národnej kultúrnej 
pamiatky. 

Poslanci vzali na vedomie priebeh a informácie o neinvestičných a investičných projektoch a obce 
a o ich financovaní.  
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 268/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

Starostka obce pokračovala, o zámere podať projekt na Zavádzanie systému množstevného zberu, 
ktorý je nástrojom na zníženie produkcie komunálneho odpadu. Cieľom je očipovať smetné nádoby, aby 
systém evidoval hmotnosť odpadu každej domácnosti. Tento systém by bol prepojený s databázou obce a 
umožnil by obyvateľom sledovať, koľko odpadu jednotlivé domácnosti produkujú. Výzva Ministerstva 
životného prostredia PSK-MZP-030-2025-DV-EFRR je otvorená do 30. júna 2025 a obec plánuje podať 
žiadosť. 

V rámci diskusie poslankyňa Alcnauerová sa spýtala, ako na systém reaguje vývozová spoločnosť 
Brantner, keďže samotné načipovanie smetných nádob nebude účinné, ak spoločnosť nebude schopná 
systém podporiť. 

Starostka uviedla, že existujú dve možnosti, buď by Brantner načítaval údaje, alebo by obec 
zabezpečila vlastný systém evidencie. Spoločnosť Brantner má vozidlá s vážiacim systémom, ale zatiaľ 
neumožňuje automatické odčítavanie čipov, obec s nimi o zámere zatiaľ nerokovala. Skonštatovala, že 
minulý rok chcel systém čipovania zaviesť Klenovec, no nakoniec od projektu upustil kvôli logistickým 
problémom v istých častiach obce. Inšpiráciou resp. príkladom sú Rimavské Janovce, ktoré si už pred 
zvozom evidujú množstvo odpadu. 

Poslanec Račák upozornil na možné riziko, že niektorí obyvatelia začnú odpad vyhadzovať mimo 
obce, aby sa vyhli evidovaniu svojich skutočných objemov odpadu a plateniu. 

Zamestnankyňa p. Kubaliaková doplnila, že najviac sa na aktuálny systém sťažujú domácnosti s 
jedným až dvoma členmi, zatiaľ čo väčšie domácnosti s viac členmi majú vyšší objem odpadu a systém by 
mohol byť pre nich menej výhodný. 

Alcnauerová navrhla možnosť zavedenia systému žetónového zberu, kde by občania platili iba za 
reálne vyložené nádoby, čím by sa zabránilo zbytočnému vývozu poloprázdnych smetných nádob. 
Upozornila však, že v prípade obmedzení sa môže zvýšiť riziko nelegálneho vyhadzovania odpadu do 
prírody. 

Starostka priznala toto riziko, no zdôraznila, že jej cieľom je odmeniť zodpovedných občanov, ktorí 
dôsledne separujú odpad a správajú sa ekologicky. Upozornila, že obec platí za celý vývoz nádoby, aj keď 
nie je plná. Žetónový systém by mohol znížiť náklady, no zároveň hrozí, že odpad skončí v prírode. 

Zhodnotila, že zavedenie spoplatnenia vriec navyše v minulom roku výrazne znížilo faktúry za odpad, 
pričom Brantner uznáva aj reklamácie rozdielov pri zbere, ktoré obec zistí. Predtým obec platila mesačne 
približne 20 vývozov navyše. 

Poslanec Rapčan upozornil na nelegálny odpad na Kraskovskej ceste.  
Starostka uviedla, že pravdepodobne toto skládkovanie pochádza z okolitých obcí.  
V rozsiahlej diskusii starostka vyzvala poslancov na otázky a reagovala na podnety občanov, ktorí sa 

sťažujú, že v Brezove môžu vyhodiť viac odpadu bez kontroly, zatiaľ čo v Rimavskej Bani si musia 
kupovať vrecia. Dôvodom je rozdiel v systéme a nesledovanie faktúr za vývoz odpadu v iných obciach. 

Hlavná kontrolórka Fabová sa spýtala, či nebola povinnosť váženia odpadu pre zberové spoločnosti 
odložená na rok 2026. 

Poslankyňa Alcnauerová upozornila na riziko vzniku nelegálnych skládok. 
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Starostka objasnila, že systém bude zaznamenávať vyprodukované množstvo odpadu (napr. 15 
vývozov po 17 kg) a platba bude formou preddavkov s následným zúčtovaním. Ak domácnosť 
nevyprodukuje odpad, poplatok jej bude vrátený. 

Poslanec Rapčan poukázal na nejasnosti v tom, kto bude systém obsluhovať. 
Kubaliaková informovala, že podobný systém už funguje, pričom preddavok sa platí v januári a na 

konci roka sa vykoná zúčtovanie.  
Na konci diskusii k tejto téme sa poslanec Račák opýtal, či by bolo možné uplatniť úľavy alebo zľavy. 
Starostka odpovedala, že zľavy by boli zrušené.  
Poslanci majú k systému výhrady, najmä v oblasti kontroly, obsluhy a rizika nelegálneho odpadu po 

podaných podaných informácií o Výzve MŽP a zámere prišli k hlasovaniu, pri ktorom sa nezhodli a zámer 
podania ŽoNFP na zavádzanie systému množstevného zberu neprešiel.  
Za: 2 Proti: 2 Zdržal sa hlasovania: 2 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 269/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

Starostka obce informovala, že niektoré obce zvyšujú poplatky za odpad až na 50 €, pričom poplatok 
zahŕňa nielen zber TKO, ale aj nebezpečný odpad. Ako príklad uviedla situáciu, keď sa počas zberu 
nebezpečného odpadu v obci nazbierala plná Ávia elektroodpadu. Neplánovaný vývoz takéhoto odpadu v 
roku 2024 výrazne zvýšil náklady obce na odpadové hospodárstvo. 

P. Kubaliaková dodala, že mnohí občania nerozlišujú medzi elektroodpadom a nebezpečným 
odpadom, čo vedie k nesprávnemu triedeniu a zvyšovaniu ročných nákladov za odpady fakturované obci. 
 

Pokračovali ďalej v bode 12. Starostka ďalej informovala, že obec zvažuje podanie žiadosti aj v rámci 
výzvy Environmentálneho fondu na Rozvoj odpadového a obehového hospodárstva (C1), ktorá umožňuje 
nákup traktora a príslušenstva. Doteraz z tejto výzvy nežiadala, čo jej umožňuje zapojiť sa. Predpokladaná 
dotácia je do 70 000 €, pričom dotáciu je možné získať aj pre ďalšiu činnosť (C4) umožňuje zakúpene 
malotraktoru/bagra a jeho príslušenstva do 15 000 € s 1 % spolufinancovaním obce. 

Starostka obce konštatovala, že žiadosť by mala pripraviť odborná firma, keďže ide o špecifickú 
oblasť. Ponuka za 2 000 € je však vysoká, ak by sa našiel spracovateľ do 1 000 €, obec by pristúpila 
k spracovaniu. 

Poslankyňa Alcnauerová sa pýtala, či je možné žiadať o financovanie traktora, keď obec nemá zberný 
dvor ani kompostovisko. Vidí možný problém v tom, že výzva sa týka primárne odpadového hospodárstva, 
a nie je jasné, či nákup traktora bude oprávnený výdavok bez existencie zberného dvora. 

Starostka odpovedala poukázaním na príklad Veľkých Teriakoviec, ktoré získali z tejto dotácie 
prostriedky na malotraktor bez zberného dvora, zapojenie je s veľkou pravdepodobnosťou možné. Dotácia 
70 000 € by mohla byť prvým krokom k realizácii zberného dvora a kompostoviska.  

Poslanci hlasovali o predložení žiadosti na Environmentálny fond v oblasti Rozvoj odpadového a 
obehového hospodárstva (C1) – nákup traktora a príslušenstva, ktorú jednohlasne schválili. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 270/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

Starostka obce pripomenula, že Obecné zastupiteľstvo uznesením č. 230/2020 zriadilo dočasnú 
komisiu na zriadenie zberného dvora v zložení Ing. Jana Alcnauerová, Peter Rapčan a Paľko Hanuska. 
Uznesením č. 196/2024 schválilo prenájom parcely s výmerou 1 453 m² (LV č. 175) na vybudovanie 
zberného dvora a kompostoviska. 

Zastupiteľstvo pokračovalo v rokovaní o vypracovaní projektovej dokumentácie na zberný dvor a 
kompostovisko, ktoré majú byť vybudované na prenajatom pozemku pri železničnej trati od Železníc SR.  

Po prerokovaní poslanci vypracovanie dokumentácie jednohlasne podporili v plnom počte.  
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 271/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 13 
V tomto bode starostka upriamila pozornosť na zastaralý vykurovací systém, ktorý spôsobuje 

vysoké výdavky na energie. Ako príklad uviedla, že za jeden deň nie je možné dostatočne vykúriť 
zasadaciu miestnosť. Informovala potrebe zváženia rekonštrukcie kotolne obecného úradu a o 
komunikácii s projektantkou Ing. Gabrielou Novákovou (GN Projekt, RS), ktorá bude mať priestor na 
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spracovanie projektu v marci 2025. V tom čase by sa mohlo uskutočniť aj stretnutie na konzultáciu 
projektu aj za prítomnosti poslancov. 

Konštatovala, že kotolňa je staršia ako 20 rokov, preto je potrebné rozhodnúť, či sa rekonštrukcia 
bude týkať len kotolne, alebo aj celého vykurovacieho systému vrátane radiátorov. Navrhovaná úprava 
by mohla zahŕňať aj rozdelenie kotolne na dve časti, vytvorenie samostatnej kotolne a skladu tam kde 
teraz garážové dvere. 

Poslanci jednohlasne schválili rekonštrukciu kotolne a schválili aj výmenu celého vykurovacieho 
systému obecného úradu a vypracovanie projektovej dokumentácie. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 272/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
 

K bodu 14 
Starostka informovala o požiadavke na vybudovanie elektrickej prípojky v súvislosti s prenájmom 

pivnice pre BSS Energy – pálenicu, ktorú prevádzkuje p. Belko. Prípojka by sa mala nachádzať pri 
zastávke smerom na Rimavskú Sobotu na pozemku obce, čo znamená, že obec by bola jej investorom 
a realizátorom. Spotrebu by bolo možné fakturovať priamo p. Belkovi alebo by sa nainštaloval 
samostatný merač. Obec zatiaľ elektropripojenie na druhej strane cesty nepotrebuje. 

Poslanec Rapčan podotkol, že pri pietnych aktoch by mohla byť prípojka využiteľná, a položil 
otázku, či môže byť umiestnená priamo na zastávke. 

Starostka reagovala, že vzhľadom na jej umiestnenie by bolo využitie pre pietne akty ďaleko. 
Uviedla, že z hľadiska vlastníctva neexistuje prekážka, no je potrebné preveriť technické možnosti so 
samotnými elektrikármi pri projektovaní skrinky. P. Belko bude upozornený na potrebu ochrany 
prípojky na verejnom priestranstve a od projektanta zistíme možnosti umiestnenia. 

Poslanci sa zaujímali o ochranu prípojky pred vandalizmom a navrhli, aby bola umiestnená mimo 
priestoru za zastávkou, kde sa pohybujú deti a chýba kamerový dohľad. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 273/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

Starostka obce oboznámila prítomných, že obec zároveň pripravuje projektovú dokumentáciu na 
presun prípojky verejného osvetlenia z obchodu v Repne k hasičskej zbrojnici.  
 
K bodu 15 

Starostka obce v ďalšom bode informovala, že Koordinátor MOaPS Paľo Krajňák pri kontrole 
nefunkčného verejného osvetlenia na Kraskovskej ulici zistil spolu s elektrikárom, že svetlo aj obecný 
rozhlas boli opakovane rozstrieľané. Ide už o druhý takýto incident. 

Poslanci sa pýtali, či je možné určiť, akou zbraňou bol útok spáchaný (brokovnica, vzduchovka) a 
kto je zaň zodpovedný. 

Starostka oznámila, že ak sa pôvodca zistí, obec podnikne kroky na jeho riešenie. Svetlo sa nachádza 
oproti domu rod. Gertliovej a v jeho blízkosti býva aj p. Korytiak. Nie je jasné, kto je za poškodenie 
zodpovedný a čo mu vadí. 

Poslanec Rapčan sa spýtal, či by nebolo vhodné rozhlas kompletne rekonštruovať, keďže hlásenia 
sú nezrozumiteľné. 

Starostka vyjadrila názor, že obecné rozhlasy postupne zaniknú a viacero obcí ich už nevyužíva. 
Ing. Fabová potvrdila, že niektoré obce už obecný rozhlas zrušili. 
Poslanci sa zhodli, že nakoľko už svetlo bolo dva krát vymieňané v prípade ďalšieho poškodenia sa 

už nebude opravovať ani nahrádzať. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 274/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 16 
Starostka obce informovala o stave jednotlivých kúpnych zmlúv a nájomných vzťahov, pričom 

upozornila, že proces zápisu do katastra nehnuteľností je pozastavený alebo spomalený z dôvodu 
technických obmedzení katastra. 
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Podala poslancom krátky prehľad o stave aktuálnych zmlúv. Kúpna zmluva „Záhumienky“ s fi BSS 
Energy, s.r.o., návrh na vklad do katastra bol podaný. Kúpna zmluva s p. T. Kubaliakom bola 
podpísaná, prebieha jej zavkladovanie. Geometrický plán Mikulovci pri škole prebieha jeho 
vypracovanie. Kúpna zmluva SPF „garáže“ bola podpísaná starostkou, čaká na podpis SPF. Kúpna 
zmluva Agrokol „garáže“ bola podpísaná starostkou a odovzdaná Agrokolu, no konateľ zatiaľ neoveril 
podpis. Obec plánuje vyslať zamestnankyne do Rimavskej Soboty na jeho overenie, aby sa urýchlil 
proces. Znalecký posudok na cestu k rodinnému domu Račákovcov spracováva znalec p. Valigurský. 

Poslanec Kubaliak sa pýtal na stav prenájmov ornej pôdy, ktoré boli predmetom predchádzajúcich 
rokovaní zastupiteľstva.  

Starostka informovala, že jediný záujem prejavil Agrokol, ktorý si už dal pozemok zapísať na list 
vlastníctva. Ing. Oravcová overila, že na LV už bola zapísaná plomba na nájom s Agrokolom. 

Starostka konštatovala, že ostatné pozemky sú vedené ako prebytočné, no nikto neprejavil záujem 
o ich prenájom. Osobitný zreteľ nemôže byť uplatnený. 

Poslankyňa Alcnauerová preverovala situáciu so Smugalovcami na pozemok na križovatke smer 
Kraskovo - Hnúšťa zmluva bola zrušená a suma vrátená v rovnakej výške, v akej ju obec prijala.  

Starostka konštatovala, že ak by došlo k predaju Sojkovho domu, mohol by nový vlastník prejaviť 
záujem o túto susednú parcelu. 

Poslanci OZ prerokovali informácie a prijali uznesenie. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 275/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 

K bodu 17 
Starostka obce pokračovala správou poslancom OZ, že dňa 24. januára 2025 sa uskutočnilo ústne 

pojednávanie spojené s miestnou obhliadkou, po ktorom bolo vydané rozhodnutie o povolení trhacích 
prác veľkého a malého rozsahu v dobývacom priestore Rimavská Baňa. Platnosť povolenia je do 31. 
decembra 2034. 

Starostka vysvetlila, že spoločnosť neplánuje ukončiť ťažbu v blízkej dobe, keďže očakáva 
pokračovanie výstavby v okrese a potrebu ďalšej ťažby. V minulom roku sa podľa informácií vyťažilo 
200 000 ton materiálu a zásoby predstavujú niekoľko miliónov ton. 

Poslanec Rapčan sa spýtal, či sa riešila situácia s cestou, keďže krajnica je pretlačená a cesta sa 
znehodnocuje. 

Poslankyňa Alcnauerová uviedla, že za stav cesty nezodpovedá spoločnosť Kameňolomy SR, ale 
Slovenská správa ciest (SSC), ktorá je jej vlastníkom a správcom. SSC povolilo prejazd ťažkých 
vozidiel, aj keď to môže viesť k zhoršeniu stavu cesty, pokiaľ je cesta aktuálne v dobrom stave a 
neexistuje zákaz prejazdu. 
Za: 6 Proti: 0 Zdržal sa hlasovania: 0 

K uvedenému bodu programu prijali poslanci uznesenie č. 276/2025, ktoré tvorí prílohu k tejto zápisnici. 
 
K bodu 18 

Starostka informovala, že všetky body rokovania boli prerokované. Pred otvorením diskusie 
oznámila aktuálnu situáciu v Základnej škole. Zatiaľ je situácia v ZŠ riešená pod dočasným vedením 
školy kde bola poverená Denisa Šuleková, s ktorou bude starostka rokovať nasledujúci deň. Od 22. 
februára 2025 by mala byť menovaná na obdobie trvania PN riaditeľky, pričom toto poverenie môže 
trvať až 4 roky. Ak by riaditeľ odišiel z funkcie k 1. septembru, obec by vyhlásila výberové konanie 
na nového riaditeľa. Ak by však Šuleková funkciu neprijala, obec by musela hľadať iné možnosti 
riadenia školy. Mgr. Šuleková však vyjadrila nádej, že sa riaditeľka do funkcie vráti. Starostka dodala 
objasnila situáciu Ing. Fabovej, že v rámci financovania školy bol koniec roka sprevádzaný diskusiami 
o financovaní, keďže škola požiadala obec o dofinancovanie 10 000 € na mzdy v materskej škole. Hoci 
obec nemala povinnosť tieto prostriedky poskytnúť, boli zabezpečené z rozpočtu obce. 

Poslanec Rapčan pripomenul poslancom, aby sa starali o pridelené rajóny. 
Poslanec Kubaliak uviedol, že sa staral o stav chodníka na Hlavnej ulici po stavebných prácach 

jeho suseda, avšak opravy realizované v spolupráci s rodinou Daniovou boli len provizórne a nie sú 
dokončené. Vyjadril sklamanie, že problém s chodníkom stále pretrváva. 
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Poslankyňa Alcnauerová informovala, že v rámci svojho rajónu riešila upchatý odtok, ktorý bol 
pred tromi rokmi čistený, no o ďalších problémoch nevie. 

Interpelácia bola následne uzavretá. 
 
K bodu 19 

Po vyčerpaní programu 17. zasadnutia obecného zastupiteľstva vo volebnom období 2022 – 2026 
starostka obce Mgr. Elena Polóniová poďakovala všetkým prítomným za účasť. Následne o 19:30 hod. 
vyhlásila zasadnutie za ukončené. 

 
Overovatelia zápisnice:  
 
Ján Račák 
 
 
 
Peter Rapčan 
 
 
 
Zapisovateľka: Ing. Jana Oravcová 
 

Mgr. Elena Polóniová 
starostka obce 


